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1. Algemene bekwaamheid, inzet voor Europa en onafhankelijkheid 

Welke aspecten van uw kwalificaties en ervaring maken u met name geschikt voor het vervullen van het ambt van 

commissaris en voor het bevorderen van het Europees algemeen belang, vooral op het gebied waarop u bevoegd 

zou zijn? Hoe denkt u bij te dragen aan de uitvoering van de politieke richtsnoeren van de Commissie? Hoe zult u 

ervoor zorgen dat gendermainstreaming wordt toegepast en een genderperspectief wordt geïntegreerd in alle 

beleidsterreinen van uw portefeuille? Hoe gaat u uitvoering geven aan de mainstreaming van jeugdbelangen? 

Hoe kunt u uw onafhankelijkheid aantonen? Kunt u garanderen dat uw vroegere, huidige of toekomstige 

activiteiten geen twijfel doen ontstaan over uw functioneren als commissaris? 

Mijn academische achtergrond en beroepservaring sluiten nauw aan bij de kernprioriteiten van de Europese Unie, 

met name op het gebied waarvoor ik verantwoordelijk zou worden.  

Ik ben bioloog met een doctoraat op het gebied van natuurbeschermingsbiologie en ben hoogleraar 

biodiversiteitsbehoud. Mijn onderzoek, gefinancierd door de Europese Commissie en de VN, is gericht op het 

behoud van biodiversiteit en op een duurzaam beheer van hulpbronnen, inclusief de relevante sociaal-economische 

aspecten. Naast mijn academische loopbaan was ik ook minister van Volksgezondheid (2007-2008), minister van 

Onderwijs en Cultuur (2014-2018) en minister van Landbouw, Plattelandsontwikkeling en Milieu (2018-2023) in 

Cyprus. 

Als minister van Landbouw, Plattelandsontwikkeling en Milieu zag ik toe op de uitvoering van beleid op het 

gebied van visserij en marien onderzoek. Met name was ik verantwoordelijk voor de uitvoering van het 

gemeenschappelijk visserijbeleid in Cyprus en voor de ontwikkeling van het nationale operationele plan voor de 

mariene, de visserij- en de aquacultuursector voor 2021-2027. Daarnaast heb ik samen met de viceminister van 

Scheepvaart het maritiem ruimtelijk plan van Cyprus opgesteld. Ook gebruikten wij EU-instrumenten voor de 

verlening van financiële steun aan vissers die het moeilijk hadden, met name tijdens de coronapandemie. Tijdens 

mijn vijfjarige ambtstermijn heb ik actief deelgenomen aan de meeste zittingen van de Raad Landbouw en Visserij, 

waar EU-beleid en -uitdagingen op visserij- en oceaangebied aan bod kwamen. 

Deze combinatie van kennis en ervaring zal van pas komen bij het uitstippelen van evenwichtig beleid waarin 

rekening wordt gehouden met alle relevante dimensies op het gebied waarvoor ik verantwoordelijk zou worden. 

Bij de uitvoering van de politieke beleidslijnen wordt het mijn topprioriteit ervoor te zorgen dat de visserij- en de 

aquacultuursector duurzaam, concurrerend en veerkrachtig blijven en dat er een gelijk speelveld is voor de 

Europese visserijketen. Dit wordt ook mijn leidend principe bij de ontwikkeling van een visie voor de sector voor 

2040. Op dit traject zal ik alle relevante belanghebbenden betrekken bij de lopende brede evaluatie van het GVB 

en zal ik dialogen over visserij en oceanen voeren. Het is van belang dat de milieu- en de sociaal-economische 

dimensie van het beleid evenveel aandacht krijgen. Op basis van de bevindingen van de evaluatie zal ik op de 

sterke punten van het GVB voortbouwen en tekortkomingen aanpakken en er daarbij voor zorgen dat het GVB 

aansluit bij de hedendaagse context en berekend is op de uitdagingen die op de sector afkomen. Tegelijk zal ik de 

lidstaten ondersteunen bij de uitvoering van het visserijacquis en hen, onder meer met de nodige technische 

ondersteuning van de Europese Commissie, helpen bij het opzetten van snelle, doeltreffende interventies.  

Ik zal ook komen met een holistische aanpak die gericht is op het stimuleren van de blauwe economie en het 

waarborgen van de goede governance en gezondheid van onze oceaan in alle facetten, zoals verankerd in het 

Europees oceaanpact, dat één strategisch referentiekader zal bieden voor al het oceaanbeleid. Ik zal ernaar streven 
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om de verschillende gebruiksmogelijkheden van de zee te optimaliseren en de noodzaak tot natuurbescherming en 

de behoefte aan hernieuwbare offshore-energie te verenigen met de belangen van de visserij- en de 

aquacultuursector. Een nieuwe, versterkte aanpak van maritieme ruimtelijke ordening zal daarin centraal staan. Ik 

zal ook de haalbaarheid van Europese blauwe koolstofreservoirs verkennen en doorgaan met de al lopende 

inspanningen om de energietransitie in de visserijsector te bevorderen. Tevens zal ik bijdragen aan het 

klimaataanpassingsplan en ervoor zorgen dat de kwetsbaarheid van onze kustgemeenschappen en van de visserij- 

en de aquacultuursector wordt aangepakt. Onderzoek en innovatie moeten centraal komen te staan in onze 

economie en daaraan wil ik bijdragen met de ontwikkeling van een EU-strategie voor oceaanonderzoek en -

innovatie. 

Ik zal een strategische aanpak voor een EU-oceaandiplomatie uitwerken waarin de EU haar toonaangevende rol 

bij het bepalen van de oceaanagenda op mondiaal niveau bestendigt en versterkt en waarbij gezorgd wordt voor 

een eerlijk, duurzaam en veilig gebruik van de oceaanruimte en de hulpbronnen ervan. Mijn prioriteiten zijn het 

mobiliseren van EU-partners voor een snelle ratificatie, op de VN-oceaanconferentie in Nice in juni 2025, van het 

verdrag inzake biologische diversiteit buiten de nationale jurisdictie (BBNJ-verdrag), en het implementeren van 

dat verdrag in EU-recht. Via de EU-oceaandiplomatie zal ik ook inspanningen leveren om een gelijk speelveld te 

handhaven en onze Europese visserijketen te beschermen tegen oneerlijke mondiale concurrentie, waaronder 

illegale, ongemelde en ongereglementeerde visserij. Voorts zal ik gaan werken aan een nieuwe generatie 

partnerschapsovereenkomsten inzake duurzame visserij.  

De bovengenoemde inspanningen zullen aansluiten bij de hoofddoelstellingen van de politieke beleidslijnen van 

de Commissie, namelijk een EU die op mondiaal niveau concurrerend is en zekerheid biedt, inclusief 

voedselzekerheid. 

Ik hecht aan gendergelijkheid. Dit zal een belangrijk element worden bij de ontwikkeling van onze visie 2040 voor 

de visserijsector. Daarbij zal ik in het bijzonder oog hebben voor een vergroting van de rol van vrouwen in de 

sectoren visserij en blauwe economie, door onder meer te kijken naar de mogelijkheden om vrouwelijke 

ondernemers bij te scholen en aan financiering te helpen.  

Ook zal ik zorgen voor genderevenwicht in mijn team. 

Daarnaast zal ik ervoor zorgen dat bij de ontwikkeling en uitvoering van het beleid onder mijn 

verantwoordelijkheid ten volle rekening wordt gehouden met het jongerenperspectief, met name door regelmatig 

de dialoog aan te gaan met jongeren. We moeten ervoor zorgen dat visserij en aquacultuur winstgevend, digitaal 

en duurzaam zijn en aansluiten bij de waarden, vaardigheden en aspiraties van jongeren. Dan zullen jongere 

generaties voor deze sectoren kiezen. Als het Parlement ermee instemt om mij tot commissaris te benoemen, zal 

ik in de eerste honderd dagen van mijn ambtstermijn een jongerenbeleidsdialoog organiseren. 

Bij de uitvoering van mijn taken zal ik onafhankelijk blijven. Zoals aangegeven in mijn belangenverklaring, heb 

ik alle eerdere activiteiten neergelegd en zal ik, als wordt ingestemd met mijn benoeming tot commissaris, ontslag 

nemen uit mijn huidige functie. Momenteel heb ik onbetaald verlof. 

2. Beheer van de portefeuille en samenwerking met het Europees Parlement  

Kunt u beloven het Parlement naar behoren te zullen informeren over uw activiteiten en die van uw diensten? In 

welk opzicht bent u van mening dat u verantwoording verschuldigd bent aan het Parlement? 

Welke specifieke toezeggingen bent u bereid te doen met betrekking tot uw betrokkenheid bij en aanwezigheid in 

het Parlement, zowel in de commissie als in de plenaire vergadering, transparantie, samenwerking en een 

doeltreffende follow-up van de standpunten van het Parlement en verzoeken om wetgevingsinitiatieven? Bent u 

met betrekking tot geplande initiatieven en lopende procedures bereid om het Parlement op gelijke voet met de 

Raad tijdig van informatie en documenten te voorzien? 

Verantwoordingsplicht, respect en samenwerking met de leden van het Europees Parlement als 

vertegenwoordigers van de EU-burgers zijn van fundamenteel belang voor onze democratische waarden. Ik sta 

voor samenwerking binnen dit kader. In mijn politieke carrière als minister van drie verschillende ministeries heb 

ik deze lijn consequent gevolgd.  

Ik acht de inbreng van het Parlement van essentieel belang voor het wetgevingsproces. Europees beleid moet 

inspelen op de behoeften van EU-burgers. Het Europees Parlement is hun spreekbuis.  
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Ik ben vastbesloten om de bijzondere relatie tussen het Europees Parlement en de Commissie te versterken, en wil 

een relatie opbouwen die berust op openheid, transparantie en wederzijds vertrouwen.  

Ik zal erop toezien dat het Parlement regelmatig wordt geïnformeerd over alle actie die wordt ondernomen op het 

gebied van visserij- en oceaanbeleid. Samen met mijn diensten wil ik onverkort uitvoering geven aan het 

Kaderakkoord over de betrekkingen tussen het Europees Parlement en de Commissie, en met name aan de 

voorschriften die betrekking hebben op de uitwisseling van informatie. Wat de follow-up van de standpunten en 

verzoeken van het Europees Parlement betreft, zal ik de bepalingen van het kaderakkoord toepassen en me er op 

mijn bevoegdheidsgebied van vergewissen dat de Commissie werk maakt van Parlementaire resoluties en 

verzoeken die berusten op artikel 225 VWEU. Meer in het bijzonder verbind ik mij ertoe om met het Parlement 

een gestructureerde dialoog te voeren over beleid dat onder mijn portefeuille valt, zodat het Parlement zijn 

democratische controle ten volle kan uitoefenen. Ook zal ik ervoor zorgen dat bij de vormgeving van het visserij- 

en oceaanbeleid ten volle rekening wordt gehouden met de standpunten van het Europees Parlement, zoals 

verwoord in resoluties en debatten. 

Ik kan u verzekeren dat ik volledige politieke verantwoordelijkheid zal nemen voor de initiatieven die ik op 

visserij- en oceaangebied zal ontplooien, zonder afbreuk te doen aan het collegialiteitsbeginsel. Ik ben ervan 

overtuigd dat goede interinstitutionele samenwerking leidt tot een sterkere legitimiteit en verantwoordingsplicht 

en bijdraagt tot efficiëntie en een goede governance.  

Ik geef u mijn woord dat ik een open en transparante relatie met de leden van het Parlement zal onderhouden op 

basis van wederzijds vertrouwen en een regelmatige, uitgebreide informatie-uitwisseling, zodat het Parlement zijn 

wetgevende en controletaken kan uitoefenen. Een goede relatie met de Commissie visserij en andere relevante 

commissies is voor mij van het grootste belang. Ik zal beschikbaar zijn voor bilaterale vergaderingen en 

rechtstreekse communicatie met coördinatoren, rapporteurs en commissieleden.  

Overeenkomstig de politieke beleidslijnen van de verkozen voorzitter zullen de diensten onder mijn 

verantwoordelijkheid jaarlijks een voortgangsverslag opstellen voor het Europees Parlement en de Raad. Daarmee 

zal gezorgd worden voor een passende follow-up van handhaving en uitvoering in mijn portefeuille. Ik herinner 

eraan dat de Commissie zeer strenge transparantienormen hanteert ten aanzien van het Europees Parlement als 

vertegenwoordiger van de EU-burger. Die normen gelden ook voor bijeenkomsten met belangenbehartigers. Ook 

zal ik ervoor zorgen dat bij de vormgeving van het visserij- en oceaanbeleid ten volle rekening wordt gehouden 

met de standpunten van het Europees Parlement, zoals verwoord in resoluties en debatten. 

Ik zal het Europees Parlement volledig informeren over alle geplande initiatieven en lopende procedures. In dit 

verband is het van essentieel belang dat het Europees Parlement en de Raad gelijk worden behandeld bij het delen 

van informatie. Concreet betekent dit dat ik het Europees Parlement conform het Kaderakkoord over de 

betrekkingen tussen het Europees Parlement en de Commissie volledig en tijdig zal informeren over gedelegeerde 

handelingen en internationale overeenkomsten.  

Vragen van de Commissie visserij  

3. Hoe zult u voor evenwicht zorgen tussen het duurzame beheer van visbestanden, de bescherming van het mariene 

milieu en de totstandbrenging van een veilige, winstgevende en duurzame visserijsector die waarborgen biedt met 

betrekking tot generatievernieuwing en het scheppen van werkgelegenheid? 

Visserij vormt in kustgemeenschappen de spil van het bestaan: hun identiteit, cultureel erfgoed en waarden zijn 

ermee verweven en visserij is er een cruciale bron van inkomsten. De visserij is afhankelijk van een gezonde 

oceaan en productieve visbestanden. Alleen dan blijft deze sector op lange termijn winstgevend en blijft deze voor 

jongeren aantrekkelijk. Daarom is het juiste evenwicht nodig tussen het beheer van onze visserijbestanden, het 

inkomen van vissers en de bescherming van ons mariene milieu. 

Als ik tot commissaris word benoemd, ben ik van plan dat evenwicht te vinden met de uitwerking van een 

langetermijnvisie 2040 voor een veerkrachtige, concurrerende en duurzame visserijsector. Daarin zal rekening 

worden gehouden met diverse outputs. Met een brede evaluatie van het gemeenschappelijk visserijbeleid (GVB), 

waarin gekeken wordt naar alle drie pijlers van duurzame ontwikkeling (ecologisch, economisch en sociaal), 

kunnen de sterke en zwakke punten van dit beleid in kaart worden gebracht. Op basis daarvan zal ik de Commissie 

aanbevelen om de nodige maatregelen voor te stellen om het beleid voor de toekomst te verfijnen en te versterken 

indien nodig. 
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Mijn doel is om het concurrentievermogen van de sector op lange termijn te waarborgen - wat ook goed is voor de 

werkgelegenheid en voor de aantrekkelijkheid van de sector voor jongeren - en om tegelijk ook prioriteit te blijven 

geven aan duurzaamheid en de bescherming van het mariene milieu. Zorg voor het milieu is een essentiële 

voorwaarde voor een bloeiende visserijsector. Zonder ecologische duurzaamheid geen sociaal-economische 

duurzaamheid omdat er zonder vis geen vissers zijn. 

Een van de zaken die in de lopende evaluatie worden beoordeeld, is de vraag hoe de bestaande regels kunnen 

worden vereenvoudigd en de administratieve lasten voor vissers kunnen worden teruggedrongen. Het is nodig om 

het volledige potentieel van digitale technologieën en kunstmatige intelligentie te benutten voor de stroomlijning 

van gegevensverzameling en controles. Omdat ongeveer 80% van de EU-vloot uit kleinschalige vissers bestaat, 

zal de evaluatie de gelegenheid bieden om wegen te vinden voor het bieden van verdere steun aan deze vlootsector. 

Voor de sociale kant van de visserij is een betere aanpak nodig. Sociale gegevens en indicatoren moeten verder 

worden ontwikkeld. Als ik tot commissaris word benoemd, zal ik mij hard maken voor de uitvoering van het 

internationaal verdrag betreffende de opleiding en diplomering van zeevarenden en zal ik, mede in samenspraak 

met mijn collega-commissarissen, werken aan betere veiligheidsomstandigheden, ook op kleinere 

vissersvaartuigen. Ik ben ervan overtuigd dat nieuwe flankerende maatregelen op het gebied van kleinschalige 

visserij, opleiding, veiligheid, gezonde bestanden en een digitale omgeving ertoe zullen leiden dat meer jongeren 

voor de visserijsector zullen kiezen.  

Tegelijk met de GVB-evaluatie zal ik de lidstaten blijven ondersteunen bij de correcte uitvoering van de GVB-

regels en het visserijacquis om de duurzaamheid van onze visserij te waarborgen. Bemoedigend is het feit dat de 

biomassa van een aantal visbestanden is verbeterd dankzij alle inspanningen die op uitvoeringsgebied zijn en 

worden geleverd. We moeten daarom doorgaan op deze ingeslagen weg en werken aan verder herstel van onze 

visbestanden en de gezondheid van onze oceaan en zeeën.  

Bredere bescherming van het mariene milieu zal er ook deel van uitmaken. Het Europees oceaanpact zal ook aan 

deze doelstelling bijdragen door een holistisch kader te bieden voor al het EU-beleid dat van invloed is op de 

gezondheid van de oceaan en op het bestaan van vissers en kustgemeenschappen. Ik zal ervoor zorgen dat de 

afgesproken streefcijfers voor de bescherming van onze zeeën met al hun biodiversiteit worden gehaald tijdens 

deze ambtstermijn.  

Via een EU-strategie voor oceaanonderzoek en -innovatie zal ik ook een brede agenda voor mariene kennis, 

innovatie en investeringen uitwerken. Dan zullen de nodige gegevens, wetenschappelijke kennis en middelen 

beschikbaar komen om de besluiten te nemen en uit te voeren die nodig zijn voor een evenwichtige aanpak van 

het visserijbeheer en voor een verdere verbetering van de winstgevendheid van de sector. 

4. Overweegt u, naast voortzetting van de volledige uitvoering van het GVB, concrete hervormingen met betrekking 

tot de aanlandingsplicht, inclusief alternatieven, alsook de invoering van meerjarige TAC’s, verbetering van de 

toepassing van een ecosysteemgerichte benadering of stimulering van onderzoek naar nieuwe, duurzame 

visserijtechnieken? 

Als ik tot commissaris word benoemd, wordt een van de overkoepelende hoofdprioriteiten tijdens mijn 

ambtstermijn de opbouw van een concurrerende, duurzame en veerkrachtige visserijsector met een gelijk speelveld 

in de hele waardeketen. Daarvoor is enerzijds actie op het wereldtoneel nodig ten aanzien van onze handelspartners 

en partners op het gebied van visserijbeheer en anderzijds een bezinning op de wijze waarop wij de visserij in de 

EU beheren. Resultaatgerichtheid van het rechtskader en de wijze waarop het wordt toegepast, is van cruciaal 

belang voor de omstandigheden waarin onze sectoren opereren, en voor hun kansen om te groeien, te innoveren 

en winstgevender te worden, waarmee tegelijk een duurzame nalatenschap wordt doorgegeven aan de volgende 

generaties.  

Daarom wordt, als ik tot commissaris word benoemd, mijn eerste doel de afronding van de lopende evaluatie van 

de verordening inzake het gemeenschappelijk visserijbeleid, tot aan de hoogste normen van betere regelgeving. 

Concreet wordt daarbij ook gekeken naar de aanlandingsverplichting. Het is van belang om uitgebreide en 

hoogwaardige gegevens te verzamelen op basis waarvan kan worden beoordeeld hoe de aanlandingsverplichting 

tot dusver heeft gewerkt en waarom deze zo werkt. Tegelijk ben ik er stellig van overtuigd dat wetgeving slechts 

zo goed is als de uitvoering ervan. Daarom is het tijdens de lopende evaluatie van even groot belang om 

onverminderd door te gaan met de uitvoering van het visserijacquis, waaronder de GVB-verordening en de onlangs 

herziene visserijcontroles in al hun facetten. In dat verband zal ik de lidstaten ondersteunen bij het opzetten van 

snelle en doeltreffende interventies, onder meer met de nodige technische ondersteuning van de Europese 

Commissie. Elk besluit in de richting van verfijning of aanscherping van de GVB-verordening moet berusten op 
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gefundeerde informatie en een uitvoeringsdialoog met alle belanghebbenden. Het moet gericht zijn op het 

aanpakken van geconstateerde tekortkomingen terwijl wordt voortgebouwd op de positieve resultaten. Het moet 

ook vergezeld gaan van een ecologische en sociaal-economische effectbeoordeling. Tot slot moet eventuele actie 

wat de aanlandingsverplichting betreft, berusten op wetenschappelijk bewijs en ten volle rekening houden met het 

nagestreefde primaire doel, met name het bevorderen van de selectiviteit van vistuig en het voorkomen van de 

verspillende praktijk om vis terug te gooien in zee. Uit gegevens blijkt dat vóór de invoering van de 

aanlandingsverplichting soms wel 40% in zee werd teruggegooid, hoewel de exploitanten zelf vrijwel geen 

teruggooi meldden. Daardoor was niet alleen sprake van verspilling, maar was het evenmin mogelijk om een beeld 

te krijgen van de bestandssituatie terwijl dit van cruciaal belang is voor de vaststelling van de 

vangstmogelijkheden. Door innovatieve visserijtechnieken te ontwikkelen en toe te passen, kan de selectiviteit 

worden vergroot en onze vloot tegelijk efficiënter en dus winstgevender worden. Daarom zal ik, als ik tot 

commissaris word benoemd, verdere investeringen in gegevensverzameling, wetenschap, onderzoek en innovatie 

bevorderen zodat visserijbeheerders en onze vissers zijn uitgerust met de beste kennis en technologie voor het 

nemen van de beste beslissingen als het gaat om een meer verantwoorde en dus duurzamere manier van vissen. 

Dit zal een belangrijke overweging worden in het kader van de strategie voor oceaanonderzoek en -innovatie. Ik 

ben belast met de taak om met zo’n strategie te komen, mocht ik worden benoemd, en ik zal van mariene kennis, 

innovatie en investeringen een hoofdpijler van het Europees oceaanpact maken.  

Ecosysteemoverwegingen zijn al belangrijke elementen van het GVB en de huidige uitvoering ervan. Met de 

evolutie van de wetenschap in de richting van meer inter- en transdisciplinariteit wil ik dat de ecosysteemgerichte 

benadering van steeds groter belang wordt voor een meer holistische aanpak.  

Tot slot wil ik benadrukken dat we oog moeten houden voor alle aspecten: het beheer van natuurlijke hulpbronnen, 

het sociaal-economische belang van de visserij voor de gemeenschappen, en de levering van kwaliteitsvis tegen 

betaalbare prijzen. 

Wat de meerjarige totale toegestane vangsten (TAC’s) betreft, ben ik van plan om, als ik tot commissaris word 

benoemd, de betrokken wetenschappelijke instanties te vragen om advies uit te brengen op basis waarvan de 

Commissie aanvullende visquota voor twee of meer jaar kan voorstellen, om te beginnen met bestanden die 

uitsluitend door de EU worden beheerd. 

5. Hoe denkt u voor grotere kansengelijkheid voor vissers en aquacultuurproducenten uit de EU te gaan zorgen, 

daarbij in het bijzonder aandacht schenkend aan kleinschalige vissers, de betrekkingen met derde landen te 

verbeteren en de EU-ambitie om “het goede voorbeeld te geven” te verzoenen met de GVB-doelstelling om voor 

alle EU-actoren en actoren uit derde landen, zoals het Verenigd Koninkrijk en Noorwegen, een gelijk speelveld 

tot stand te brengen, en IOO-visserij doeltreffend te bestrijden?  

Wat kansengelijkheid betreft, denk ik aan gelijke kansen voor kleinschalige en grootschalige vissers, maar ook 

voor vrouwen en mannen die in de sector actief zijn. In dit verband is ook van belang dat banen aantrekkelijk 

blijven voor ervaren vissers én voor nieuwkomers zodat generatievernieuwing in de sector gewaarborgd is. Alle 

vissers moeten gelijke kansen hebben en zich kunnen ontplooien en bijdragen aan het economische en sociale 

welzijn van hun gemeenschap. 

De kleinschalige visserij speelt een uiterst belangrijke sociaal-economische rol in onze kustgemeenschappen. Het 

grootste deel van de in de EU geregistreerde vissersvaartuigen (76%) valt onder dit metier, dat goed is voor bijna 

de helft van de werkgelegenheid in de EU-visserijsector (49%). Elk vlootsegment kent zijn eigen problemen, die 

ook nog eens van zeebekken tot zeebekken verschillen. Ik ben mij ervan bewust dat de toegang tot 

vangstmogelijkheden een van de uitdagingen voor het concurrentievermogen van kleinschalige vissers is. Hoewel 

de nationale overheden de toewijzingscriteria geheel zelf bepalen, zal ik, indien ik tot commissaris word benoemd, 

proactief in gesprek gaan met de lidstaten over de vraag hoe de situatie binnen hun nationale context kan worden 

verbeterd. Naast de publicatie van een vademecum over de toewijzing van vangstmogelijkheden zal ik nader kijken 

naar de correcte uitvoering van de regels. Ik zal niet aarzelen om wijzigingen in het beleid te adviseren, mocht dat 

nodig zijn. Ik zal de diversificatie en combinatie van visserij met andere activiteiten zoals toerisme nader onder de 

loep nemen. 

Een gemeenschappelijke uitdaging voor alle vissers in de EU en voor aquacultuurproducenten in de EU is een 

gelijk speelveld met invoer uit derde landen en eerlijke concurrentie met vissers/producenten van buiten de EU. 

Met strenge controles zorgt de EU ervoor dat geïmporteerd voedsel voldoet aan hoge normen op het gebied van 

consumentenbescherming en veiligheid. Verbetering van het gelijke speelveld met derde landen met betrekking 

tot aspecten van sociale en ecologische duurzaamheid wordt een van mijn hoofdprioriteiten mocht ik tot 
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commissaris worden benoemd. Het zal ook een belangrijke pijler worden van de geactualiseerde strategische 

aanpak van het externe optreden op visserijgebied. De verkozen voorzitter van de Commissie heeft mij gevraagd 

zo’n aanpak uit te werken, en ik wil op dit punt kijken naar wat we nog meer kunnen doen.  

De EU moet het goede voorbeeld blijven geven. Zij is een machtsfactor in verschillende internationale contexten. 

De inspanningen om duurzame aquacultuur en duurzame visserij op mondiaal niveau te bevorderen in multilaterale 

en regionale organisaties waarvan de EU deel uitmaakt, zoals de FAO en haar Algemene Visserijcommissie voor 

de Middellandse Zee en alle andere regionale organisaties voor visserijbeheer moeten onverminderd worden 

voortgezet. De EU heeft op dit gebied al succes geboekt: de kernbeginselen van het gemeenschappelijk 

visserijbeleid zijn overgenomen in de Strategie 2030 van de Algemene Visserijcommissie voor de Middellandse 

Zee: maximale duurzame opbrengst, meerjarenplannen, regionalisering, bescherming van kwetsbare soorten en 

habitats. 

Als ik tot commissaris word benoemd, zal ik er ook op staan dat de EU in internationale contexten, zoals regionale 

organisaties voor visserijbeheer, consequent ijvert voor de vaststelling van normen die stroken met het GVB. Mijn 

doel is een gelijk speelveld te creëren door anderen ertoe aan te zetten hun normen op te schroeven tot ons niveau. 

In de samenwerking met partnerlanden moeten we alle instrumenten inzetten die tot onze beschikking staan, 

waaronder markttoegang. Duurzaam visserijbeheer op volle zee kan alleen succesvol zijn als iedereen zich daaraan 

gebonden acht.  

Na de terugtrekking van het Verenigd Koninkrijk (VK) uit de EU, waarmee het ook uit het gemeenschappelijk 

visserijbeleid (GVB) van de EU stapte, is in de handels- en samenwerkingsovereenkomst EU-VK een nieuw kader 

geschapen voor het gezamenlijk beheer van gedeelde bestanden in het noordoostelijk deel van de Atlantische 

Oceaan.  

Binnen dit kader en in andere bilaterale overeenkomsten en regionale organisaties voor visserijbeheer (ROVB’s) 

zal ik samen met derde landen blijven werken aan hoge duurzaamheidsnormen, een billijk quotumaandeel en een 

gelijk speelveld. Daartoe zal ik, als ik tot commissaris word benoemd:  

1) alle kansen aangrijpen om de veerkracht en het concurrentievermogen van de sector te bevorderen door de 

visserij te koppelen aan de algehele relatie met onze buurlanden, met name wat betreft het noordoostelijk deel van 

de Atlantische Oceaan; 

2) bijzondere aandacht schenken aan de monitoring van de naleving van internationale verbintenissen en aan het 

waarborgen van stabiliteit na 2026, met name in de context van de rubriek visserij in de handels- en 

samenwerkingsovereenkomst EU-VK, en zal ik met het VK samenwerken om ervoor te zorgen dat duurzaamheid 

wordt bevorderd en de gevolgen van regelgevingsverschillen tot een minimum worden beperkt;  

3) de opbouw van allianties in de regio en nauwere samenwerking met andere kuststaten in gebieden van 

gemeenschappelijk belang bevorderen; en 

4) de dialoog op hoog niveau met Noorwegen ondersteunen om ervoor te zorgen dat EU-visserijrechten, met name 

wat kabeljauw betreft, rond Spitsbergen worden geëerbiedigd en duurzame, legitieme en vaste EU-visserijen in de 

Barentszzee kunnen worden voortgezet.  

Tot slot zal ik EU-quota blijven verdedigen en ervoor zorgen dat EU-vaartuigen toegang houden tot de wateren 

van onze partners, wat van cruciaal belang is voor de veerkracht en het concurrentievermogen van de visserijsector 

in een veranderende context. 

Bestrijding van IOO-visserij is van essentieel belang voor een gelijk speelveld. Ik zal ten volle samenwerken met 

het Europees Parlement en de Raad om ervoor te zorgen dat de wijziging van Verordening (EU) nr. 1026/2012 

snel kan worden aangenomen, zodat de EU passende maatregelen kan nemen tegen landen die niet-duurzame 

visserij bedrijven. Twee belangrijke aspecten zullen door mijn ambtstermijn lopen, mocht ik worden benoemd. 

Ten eerste is de EU internationaal alleen geloofwaardig als de naleving intern op orde is. Dit is het beginpunt voor 

het uitdragen van de GVB-waarden en -normen buiten de EU. Daarom zal ik mij richten op de geleidelijke, maar 

tijdige en volledige uitvoering van het herziene visserijcontrolesysteem en op de uitrol van de digitale IOO-

vangstcertificeringsregeling als instrument om onze markt, consumenten en vissers te beschermen tegen de invoer 

van IOO-vis uit derde landen. Ten tweede ben ik van mening dat het niet moet blijven bij bescherming van onze 

markt tegen invoer van IOO-visserijproducten. Zo wil ik doorgaan met een actieve IOO-diplomatie met derde 

landen. Het IOO-kaartsysteem is een krachtig instrument gebleken en tijdens mijn ambtstermijn wil ik derde 
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landen op weg helpen naar degelijke visserijcontroles en een goede naleving van de regels, maar ik zal niet aarzelen 

om alle mogelijke maatregelen aan te bevelen waarin onze wetgeving voorziet, mocht dat nodig zijn.  

Bij een gelijk speelveld voor duurzame visserij wereldwijd gaat het om meer dan alleen 

visserijbeheersmaatregelen. We moeten in dit verband ook kijken naar de handel van de EU – een grote importeur 

van aquatische producten – met de rest van de wereld. Mocht ik worden benoemd, dan wil ik sterk de nadruk 

leggen op de verschillende instrumenten waarover de EU beschikt om haar marktmacht te doen gelden, of het nu 

gaat om de traceerbaarheid van ingevoerde producten en relevante consumenteninformatie, om het gezamenlijk 

visserijbeheer met derde landen of om onze handelsbeleidsinstrumenten. Een van de meest fundamentele 

veranderingen waarnaar ik tijdens mijn ambtstermijn zal streven, is dat aan overheidssubsidies voor een verhoging 

van de vangstcapaciteit een einde wordt gemaakt via een nieuwe overeenkomst van de Wereldhandelsorganisatie. 

Daartoe zal ik nauw samenwerken met de commissaris voor Handel. 

6. Hoe denkt u voor coördinatie van alle relevante beleidsmaatregelen binnen het Europees oceaanpact te gaan 

zorgen en kustgemeenschappen en de sectoren visserij en aquacultuur te betrekken bij het ontwerp en de uitvoering 

ervan? 

Vandaag de dag ondervindt onze oceaan de gevolgen van meerdere crises. Daardoor worden ook de 

kustgemeenschappen en sectoren van de blauwe economie geraakt, die voor een voorspoedig bestaan afhankelijk 

zijn van de gezondheid van de oceaan. Daarom is een holistische blik nodig op de wisselwerking tussen mens en 

oceaan - wij hebben invloed op de oceaan en de oceaan heeft invloed op ons - en op de mogelijkheden om uit de 

oceaan te oogsten, met onderkenning van het belang ervan voor geopolitiek, voedselsoevereiniteit, 

concurrentievermogen, duurzaamheid en mitigatie van klimaatverandering, die allemaal onlosmakelijk verbonden 

zijn met het mondiale welzijn. 

Ik ben er zeker van dat ik, mocht ik tot commissaris worden benoemd, op alle commissarissen zal kunnen rekenen 

bij het ontwerpen en uitvoeren van het Europees oceaanpact als één strategisch referentiekader voor de oceaan. Ik 

zal daarbij het voortouw nemen en met name vragen om de inbreng van mijn collega-commissarissen die belast 

zijn milieu, waterveerkracht en een concurrerende circulaire economie, met vervoer, met energie en huisvesting, 

met handel en met klimaat, en van de uitvoerend vicevoorzitter voor cohesie en hervormingen. 

Het Europees oceaanpact moet inclusief zijn en in samenspraak met alle relevante belanghebbenden tot stand 

komen. Ik zal naar een dergelijke inclusiviteit streven door met name dialogen over visserij en oceanen en ander 

uitgebreid overleg te voeren, onder meer met de geachte leden van het Europees Parlement. De Europese Dag van 

de Zee, die elk jaar door een andere Europese kuststad wordt georganiseerd, is een belangrijk platform waar 

belanghebbenden in gesprek kunnen gaan over oceaankwesties en dus ook het Europees oceaanpact. Om het 

engagement op lokaal niveau in de hele Unie te vergroten, zullen daarnaast in diverse lidstaten lokale initiatieven 

worden gelanceerd in het kader van de “Europese Dag van de Zee in mijn land”. De jongere generaties zullen er 

steeds bij worden betrokken, daar sta ik voor in. Ook zal ik steeds in contact blijven met de kustgemeenschappen, 

waaronder de visserij- en de aquacultuursector, en zal ik de belanghebbenden niet alleen betrekken bij het 

ontwerpen van het pact, maar ook bij de uitrol ervan en bij ons toekomstig beleid.  

Als ik word benoemd, zal ik ernaar streven om het Europees oceaanpact op tijd af te hebben voor de derde VN-

oceaanconferentie in Nice in juni 2025, waarmee de EU haar toonaangevende rol bij het bepalen van de mondiale 

oceaanagenda zal versterken.  

7. Hoe zult u de Europese duurzame aquacultuursector, waaronder de algenproductie, versterken en ervoor 

zorgen dat consumenten middels etikettering beter worden geïnformeerd over de herkomst van producten, of over 

producten op plantaardige basis die als vis worden verkocht? 

Duurzame aquacultuur, waaronder de productie van algen, speelt een belangrijke rol bij het waarborgen van een 

duurzaam aanbod van aquatisch voedsel in de Europese Unie. Mocht ik tot commissaris worden benoemd, dan zal 

ik sterker inzetten op een volledige uitvoering van de visie op een concurrerendere, veerkrachtigere en duurzamere 

aquacultuur in de EU, zoals uiteengezet in de strategische EU-aquacultuurrichtsnoeren van de Commissie uit 2021. 

Niet alleen gaat aquacultuur daarmee een grotere rol spelen in de voedselsoevereiniteit van de EU, ook is dit goed 

voor de groene transitie, de maatschappelijke acceptatie en consumentenvoorlichting, en kennis en innovatie. 

Daarvoor is actie nodig op een groot aantal terreinen, van vereenvoudiging van de regelgeving en 

vergunningsprocedures, toewijzing van voldoende ruimte voor de aquacultuur, aanpassing van de aquacultuur aan 

de gevolgen van de klimaatverandering tot de adoptie van innovaties door de sector.  
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De Commissie heeft in het kader van deze strategie al diverse maatregelen genomen om het belangrijke potentieel 

van duurzame groei van de aquacultuur in de EU te realiseren. Er is een onlineplatform met uitgebreide kennis 

over de duurzame ontwikkeling van de sector opgezet en er zijn al richtsnoeren voor best practices ontwikkeld en 

er zullen er nog meer volgen op belangrijke terreinen als stroomlijning van de wet- en regelgeving, ordening van 

de ruimte voor mariene aquacultuur, aanpassing aan klimaatverandering, energietransitie, planning van ruimte en 

toegang tot water voor zoetwateraquacultuur en aquacultuur aan land, en verbetering van de milieuprestaties en 

het welzijn van vissen. De werkzaamheden op het gebied van het welzijn van vissen zullen worden ondersteund 

door het nieuwe EU-referentiecentrum voor het welzijn van waterdieren, dat in februari 2024 is opgericht. 

Als ik word benoemd, zal ik met de Raad en het Europees Parlement nauw samenwerken om ervoor te zorgen dat 

deze sector voldoende prioriteit krijgt en het volledige potentieel van de aquacultuur in de EU kan worden 

aangeboord. Ik zal op basis van de tussentijdse evaluatie van 2025 van de uitvoering van de strategische 

richtsnoeren voor een duurzamere en concurrerendere EU-aquacultuur toetsen waar we staan qua uitvoering van 

deze visie en wat de feitelijke impact ervan is. Op basis daarvan zal ik bekijken of en zo ja welke aanvullende 

maatregelen vereist zijn om de doelstellingen te bereiken. Deze toetsing zal ook als input dienen voor de evaluatie 

van de GVB-verordening en voor de visie 2040 voor de visserij en aquacultuur. Duurzame aquacultuur zal ook 

een belangrijk onderdeel van het Europees oceaanpact worden. Bovendien zal ik begin 2025 een 

communicatiecampagne lanceren om de bekendheid met en acceptatie van aquacultuur in de EU te vergroten. 

De Commissie is in 2022 met een speciaal EU-algeninitiatief gekomen om duurzame productie, veilige consumptie 

en innovatief gebruik van algen in de EU te bevorderen. Als ik word benoemd, zal ik meer bekendheid geven aan 

de voordelen van een sterke algensector in de EU en steun geven aan de uitvoering van de 23 acties van dit 

initiatief, waaronder de acties die gericht zijn op de stroomlijning van vergunningen en de toewijzing van 

maritieme ruimte en op vergroting van het besef van de voordelen van algen voor mens en planeet en op 

beleidsonderzoek en -analyse.  

Ook zal ik ervoor zorgen dat aquacultuur, waaronder algen, deel uitmaakt van onze inspanningen en steun op het 

gebied van onderzoek en innovatie, mede via de strategie voor oceaanonderzoek en -innovatie die ik zal uitwerken 

mocht ik tot commissaris worden benoemd. 

Duidelijke en betrouwbare informatie op het etiket is voor consumenten van essentieel belang om voor duurzame 

producten te kunnen kiezen. Met name informatie over de oorsprong is waardevol voor consumenten omdat 

daarmee de transparantie wordt geboden die zij nodig hebben voor het maken van keuzes. Als consumenten weten 

waar hun zeevoedsel vandaan komt, kunnen zij lokale visserijgemeenschappen en kleinschalige exploitanten actief 

ondersteunen. De verordening inzake een gemeenschappelijke ordening van de markten voor visserij- en 

aquacultuurproducten (de GMO-verordening) bevat al eisen op het gebied van consumenteninformatie. In de 

verordening is bepaald dat op het etiket van producten die in de EU worden verkocht, essentiële informatie moet 

staan, zoals de soortnaam, de productiemethode, het gebied waar het product is gevangen of gekweekt, en het 

vistuig dat is gebruikt. Deze eisen gelden echter niet voor verwerkte producten, waarover geen nadere informatie 

hoeft te worden verstrekt, ook niet over bijvoorbeeld de oorsprong van de gebruikte grondstoffen.  

In de lopende evaluatie van het GVB zal ook worden stilgestaan bij de GMO-bepalingen en worden onderzocht of 

de bestaande etiketteringsvoorschriften voor voldoende consumenteninformatie zorgen, of dat aanvullende eisen 

nodig zijn zodat voor consumenten duidelijker is wat zij kopen. Ik ga daar op basis van de evaluatie naar kijken. 

Tegelijk zal ik met de lidstaten blijven werken aan een naadloze uitvoering van de traceerbaarheidsbepalingen 

onder de onlangs herziene visserijcontroleregels, die geleidelijk zullen worden uitgebreid tot bereidingen en 

conserven en zullen voortbouwen op de technologische vooruitgang en de vereenvoudiging die er komt met de 

overgang naar een digitaal systeem. 

Ook moet in dit verband worden gewezen op de wezenlijke rol die de lidstaten spelen bij een doeltreffende 

uitvoering van de etiketteringsvoorschriften. Als ik word benoemd, zal ik de lidstaten terzijde staan bij de 

verkenning van de mogelijkheden om hun handhavings- en controlesystemen te versterken, zodat alle producten, 

ook die welke van buiten de EU worden ingevoerd, aan onze etiketteringsvoorschriften voldoen en de consument 

correcte informatie bieden. Er is mij veel aan gelegen om de zorgen van producenten en consumenten in de EU 

weg te nemen en een gelijk speelveld te bevorderen voor alle producten, ongeacht de oorsprong ervan.  

Producten op basis van planten vormen een groeiende, zij het nog zeer bescheiden markt. Dergelijke producten 

moeten met adequate consumenteninformatie duidelijk als zodanig te herkennen zijn. In dat verband zal ik in 2025 
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een online-scoresysteem lanceren waarmee EU-spelers in de toeleveringsketen en consumenten voor duurzame 

producten kunnen kiezen op basis van duurzaamheidsscores voor bepaalde bestanden. 

Vragen van de Commissie milieubeheer, volksgezondheid en voedselveiligheid 

8. Hoe denkt u ervoor te gaan zorgen dat de bescherming van mariene ecosystemen en van de biodiversiteit in de 

oceanen hand-in-hand gaat met een duurzame, economisch rendabele en concurrerende Europese blauwe 

economie? Hoe gaat u zorgdragen voor een doeltreffend beheer van alle beschermde mariene gebieden, in 

overeenstemming met de natuurwetgeving en de internationale toezeggingen van de EU? Welke maatregelen staan 

u voor ogen om een substantiële reductie van marien zwerfvuil te bewerkstelligen en de vervuiling van zout- en 

zoetwater aan te pakken, en hoe gaat u ervoor zorgen dat deze inspanningen internationaal navolging krijgen? 

Hoe denkt u het blauwekoolstofpotentieel van de EU te vergroten en het herstel en de bescherming van 

ecosystemen met een groot koolstofbindingspotenteel, zoals mangroven, zeegrassen en kwelders, te versnellen als 

onderdeel van uw bredere strategie voor klimaataanpassing? Hoe gaat u ervoor zorgen dat de sectoren van de 

blauwe economie, zoals technologieën voor offshore-hernieuwbare energie, middels ruimtelijke ordening op zee 

worden gecoördineerd, teneinde conflicten met de inspanningen voor de instandhouding van het mariene milieu, 

duurzame visserij en de belangen van kustgemeenschappen te voorkomen? Wat zijn, gezien het huidige EU-

standpunt ten aanzien van diepzeemijnbouw, te weten dat het aanbeveling verdient een voorzorgsbenadering te 

volgen totdat er nader wetenschappelijk onderzoek is verricht, uw voornemens met betrekking tot dit onderwerp? 

Hoe zult u ervoor zorgen dat de EU een leidende rol blijft vervullen bij het vaststellen van mondiale normen, het 

tot stand brengen van consensus met betrekking tot de uitvoering van de BBNJ-overeenkomst en andere kaders 

voor het beheer van de oceanen, en het bevorderen van de SDG 14-doelstellingen? 

 

Een gezonde oceaan is een productieve oceaan. Als ik tot commissaris word benoemd, zullen we doorgaan met 

het treffen van doeltreffende en wetenschappelijk onderbouwde instandhoudingsmaatregelen, zoals beschermde 

mariene gebieden en duurzamere visserijmethoden. Een correcte uitvoering en handhaving van het EU-acquis en 

van de internationale verplichtingen van de EU blijven van essentieel belang. 

 

Ook is het van cruciaal belang om in de maritieme ruimtelijke ordening een evenwicht te vinden tussen enerzijds 

bescherming van onze oceaan en anderzijds de winstgevendheid van activiteiten op zee. Vanaf het allereerste begin 

zal ik met name speciale aandacht schenken aan de kansen die het meervoudig gebruik van de mariene ruimte 

biedt. 

 

Als ik word benoemd, zal ik het gebruik van instrumenten als “BlueInvest” aanmoedigen om zo innovatie en 

ondernemerschap in duurzame technologieën en verdienmodellen te ondersteunen, wat naar mijn mening ook van 

cruciaal belang is. Als concreet voorbeeld wil ik ons EU-algeninitiatief noemen, dat gericht is op ondersteuning 

van de ontwikkeling en opschaling van regeneratieve aquacultuur in de EU, die enerzijds koolstofarme producten 

voor de EU-markt levert en anderzijds overtollige nutriënten en koolstof verwijdert en zo eutrofiëring en verzuring 

van de oceanen tegengaat.  

 

Tot slot kunnen we met de bevordering van verantwoorde consumptiepatronen vraag creëren naar duurzame 

producten en zo een gezonde oceaaneconomie ondersteunen.  

Met deze aanpak en het samenkomen van de diverse, bovengenoemde beleidssporen in het aanstaande Europees 

oceaanpact worden de voorwaarden geschapen voor een concurrerende en economisch levensvatbare blauwe 

economie en kan onze oceaan gezond blijven of zich herstellen. 

 

De milieudimensie is ingebed in het gemeenschappelijk visserijbeleid en de doelstellingen ervan. Deze vormt een 

aanvulling op het al bestaande krachtige rechtskader voor natuurbescherming en -herstel. Te denken valt aan de 

habitatrichtlijn en de vogelrichtlijn, die de grondslag vormen voor het Natura 2000-netwerk, dat ook tal van 

beschermde mariene gebieden omvat, en aan de kaderrichtlijn mariene strategie, die de goede milieutoestand van 

alle mariene wateren moet waarborgen en de lidstaten verplicht concrete maatregelen uit te werken en uit te voeren 

die gericht zijn op het beheer en de bescherming van beschermde mariene gebieden zodat deze bijdragen aan de 

brede doelstellingen op het gebied van mariene biodiversiteit. Tot slot is de onlangs aangenomen verordening 

natuurherstel ook van essentieel belang om aangetaste mariene ecosystemen te herstellen en veerkrachtiger te 

maken.  

 

Als ik tot commissaris word benoemd, zal ik met de commissaris voor Milieu, Waterveerkracht en een 

Concurrerende Circulaire Economie nauw samenwerken om ervoor te zorgen dat de lidstaten wetgeving invoeren 

om de strategische doelstelling van de biodiversiteitsstrategie 2030 te halen, namelijk dat uiterlijk in 2030 30% 
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van de zeeën van de EU wordt beschermd en 10% ervan strikt wordt beschermd, en dat er voor al onze beschermde 

mariene gebieden relevante visserijbeheersmaatregelen zijn. 

 

Ik zal er bij de lidstaten op aandringen om ten volle gebruik te maken van de kansen die het GVB en de richtlijn 

maritieme ruimtelijke ordening bieden om doeltreffende maatregelen, ook op het gebied van ruimtelijke ordening, 

te treffen die aansluiten bij de doelstellingen van elk beschermd marien gebied, zodat we de impact van 

economische activiteiten op de mariene ecosystemen kunnen beperken en tegelijk de voorwaarden kunnen 

scheppen voor sterke en veerkrachtige sectoren en kustgemeenschappen. Daaronder vallen ook steunmaatregelen 

voor het koolstofvrij maken van de vloot. 

 

Onze zeeën worden hard geraakt door wat er aan land gebeurt. Nutriënten, die grotendeels uit de landbouw komen, 

veroorzaken eutrofiëring in het mariene milieu. Het grootste deel van het plastic zwerfvuil op zee is afkomstig van 

het land. Daardoor ontstaan gezondheidsproblemen en wordt het mariene milieu aangetast. Sectoren die 

afhankelijk zijn van de zee, zoals visserij en toerisme, worden er onnodig door geraakt, ook in financieel opzicht. 

Daarom zal ik, als ik word benoemd, samen met de commissaris voor Milieu, Waterveerkracht en een 

Concurrerende Circulaire Economie, zowel in het kader van de strategie voor waterveerkracht als in het kader van 

het Europees oceaanpact, waarin ik het voortouw zal nemen, ervoor zorgen dat onze rivieren, zeeën en 

kustgebieden gezond en veerkrachtig zijn. Een en ander zal ook worden meegenomen in de werkzaamheden op 

het gebied van aanpassing aan de klimaatverandering. 

 

Vanaf 2026 moeten de lidstaten wetlands, waaronder blauwe koolstof, opnemen in de emissie-inventarissen die 

zij indienen bij het secretariaat van het Raamverdrag van de Verenigde Naties inzake klimaatverandering 

(UNFCCC), en in hun streefcijfers voor de verordening landgebruik, verandering in landgebruik en bosbouw 

(LULUCF-verordening). In het kader van de verordening natuurherstel moeten zij ervoor zorgen dat 90% van de 

habitats van mariene ecosystemen in goede staat verkeert, en moeten zij daartoe uiterlijk in 2030 

herstelmaatregelen treffen voor ten minste 30% van het totale gebied dat niet in goede staat verkeert. 

 

Als ik word benoemd, zal ik een plan opstellen voor een gemeenschappelijke EU-aanpak voor het verzamelen en 

verwerken van de nodige gegevens aan de hand waarvan de rol van blauwe koolstof en andere wetlands bij de 

verwezenlijking van de klimaat- en natuurdoelen van de EU kan worden beoordeeld. Aldus wordt het 

gemakkelijker om nieuwe economische modellen te ontwikkelen die berusten op stimulansen voor bestaande 

activiteiten die hand in hand gaan met de natuur, bijvoorbeeld aquacultuur, en wordt bijgedragen aan de beperking 

van de uitstoot van broeikasgassen. Er kunnen dan nieuwe innovatieve activiteiten worden opgezet, zoals de 

certificering van koolstofverwijderingen. 

 

Als ik tot commissaris word benoemd, zal ik onze aanpak van maritieme ruimtelijke ordening versterken om de 

verschillende vormen van gebruik van de zee en het economisch potentieel van de oceaan te optimaliseren en 

tegelijk de gezondheid en veerkracht ervan te beschermen. 

 

Op grond van de richtlijn maritieme ruimtelijke ordening moeten de lidstaten al de ecosysteemgerichte aanpak 

volgen, die een kernelement is van de EU-wetgeving inzake de bescherming van het mariene milieu (met name de 

kaderrichtlijn mariene strategie).  

 

Niettemin moeten we de lidstaten nog meer helpen om al deze uitgangspunten in de praktijk te brengen, en het 

Europees oceaanpact zal in dit verband van belang zijn. 

 

Op EU-niveau zal ik dialogen over visserij en oceanen en met name over het gebruik van de ruimte op zee 

organiseren, waarbij wordt geput uit het uitstekende werk dat al is verzet door het Blue Forum voor zeegebruikers. 

Ik zal nauw met de lidstaten blijven samenwerken aan beleid dat berekend is op de uitdagingen en ruimtelijke 

streefcijfers voor 2050. 

 

Met dit alles levert de EU haar bijdrage aan de verwezenlijking van SDG 14 en de streefcijfers ervan op het gebied 

van biodiversiteit en de terugdringing van vervuiling en kan zij haar voortrekkersrol bij de vaststelling van 

mondiale normen blijven vervullen. Door de inspanning op EU-niveau door te trekken naar het mondiale niveau 

zal ook worden gezorgd voor draagvlak in onze eigen sectoren van de blauwe economie. Concreet zal ik een warm 

pleitbezorger zijn van de wereldwijde inspanningen om de oceanen te beschermen en te herstellen, en zal ik mij 

houden aan de wereldwijde afspraak in het kader van de mondiale biodiversiteitsovereenkomst van Kunming-

Montreal dat uiterlijk in 2030 ten minste 30% van de oceaan beschermd gebied moet zijn. Als ik word benoemd, 

zal ik ervoor blijven pleiten dat elk beschermd marien gebied op volle zee een eigen beheersplan krijgt en dat 

voldoende middelen worden uitgetrokken voor de uitvoering, monitoring en handhaving van deze plannen, 
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inclusief de instelling van beschermde mariene gebieden in de Zuidelijke Oceaan. Ook zal ik de EU-

oceaandiplomatie mobiliseren voor een snelle ratificatie en inwerkingtreding van de overeenkomst inzake 

biodiversiteit buiten de nationale jurisdictie (BBNJ-overeenkomst), die een procedure bevat voor de aanwijzing 

van beschermde mariene gebieden in gebieden die niet onder een nationale jurisdictie vallen. Als ik tot 

commissaris word benoemd, wordt het mijn eerste strategische doelstelling om bij te dragen aan de diplomatieke 

inspanningen om de zestig ratificaties te halen die nodig zijn voor de inwerkingtreding van de overeenkomst, 

hopelijk op de derde VN-Oceaanconferentie in juni 2025.  

 

Regionale en internationale samenwerking is ook van essentieel belang om de impact van vervuiling op onze zeeën 

en oceaan te beperken. Ik ben ervan overtuigd dat het van cruciaal belang is dat de EU een aanjager van verandering 

blijft, door haar stem te laten horen en een bepalende rol te spelen in de eindonderhandelingen over het mondiale 

verdrag inzake kunststoffen, door verdieping van onze samenwerking op regionaal niveau - bijvoorbeeld in het 

kader van de regionale zeeverdragen en regionale organisaties voor visserijbeheer - en via onze agenda voor 

internationale oceaangovernance. 

 

Tot slot is het standpunt van de Commissie over diepzeemijnbouw vastgelegd in de EU-agenda voor internationale 

oceaangovernance. De Commissie pleit voor een verbod op diepzeemijnbouw totdat wetenschappelijke 

kennislacunes voldoende zijn opgevuld, totdat kan worden aangetoond dat deze mijnbouw geen schadelijke impact 

heeft en totdat de exploitatievoorschriften de nodige bepalingen bevatten voor een doeltreffende bescherming van 

het mariene milieu, zoals vereist op grond van het Zeerechtverdrag van de Verenigde Naties. Ik ben het volledig 

eens met dit standpunt en zal het als ik tot commissaris word benoemd, verdedigen in alle relevante contacten op 

internationaal niveau. 

 

 

 


